

Title (en)

Blanket convertible into a garment.

Title (de)

In ein Kleidungsstück umwandelbare Decke.

Title (fr)

Couverture transformable en vêtement.

Publication

EP 0256987 A2 19880224 (DE)

Application

EP 87810457 A 19870811

Priority

- CH 230987 A 19870619
- CH 332386 A 19860812

Abstract (en)

A blanket or corresponding piece of material is provided on its longitudinal or broad sides with in each case one incision (102) or preferably with two incisions (3, 4) which are of different lengths and can be closed. Auxiliary pieces of material (5) with closure elements are attached below the folded-open incision edges of the main incision (3). The associated partner elements are situated on two narrower pieces of auxiliary material (6, 7) which are attached at an angle below the upper corners on the inside of the blanket. When these closure elements are joined together, the top part is connected to the bottom part at the front. By opening the shorter additional incisions (4) freely movable sleeves are formed and a complete item of clothing, e.g. coat, jacket or dressing gown is produced. The minimal quantity of material required for an item of clothing of this type and the possible reconversion to a blanket at any time provide a lightweight and space-saving item of luggage for journeys and emergency situations. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Decke oder entsprechende Meterware wird an ihren Längs- oder Breitseiten gegenseitig mit je einem (I02) oder vorzugsweise mit je zwei unterschiedlich langen verschließbaren Einschnitten (3 , 4) versehen. Unter den auseinandergeklappten Einschnittsrändern des Haupteinschnittes (3) sind Hilfsstoffteile (5) mit Verschlußelementen angebracht. Die dazugehörigen Partnerelemente befinden sich an je zwei schmäleren Hilfsstoffteilen (6 , 7), die im Winkel unter den oberen Ecken auf der Innenseite der Decke angebracht sind. Beim Zusammenfügen dieser Schließelemente verbinden sich vorne das Oberteil mit dem Unterteil. Durch Öffnen der kürzeren Zusatzeinschnitte (4) bilden sich frei bewegliche Ärmel und es entsteht ein vollständiges Kleidungsstück, z.B. Mantel, Jacke oder Morgenrock. Die minimal benötigte Stoffmenge für ein derartiges Kleidungsstück und die jederzeit mögliche Zurückverwandlung in eine Decke bieten ein leichtes und platzsparendes Gepäckstück für Reisen und Notsituationen.

IPC 1-7

A41D 15/04

IPC 8 full level

A41D 15/04 (2006.01)

CPC (source: EP)

A41D 15/04 (2013.01)

Cited by

DE102019110316A1; DE102019110316B4; CN104605689A

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0256987 A2 19880224; EP 0256987 A3 19890104

DOCDB simple family (application)

EP 87810457 A 19870811